
   
 
 

  
 

 
 

  
  

  
 

 
  

 
 

 
 

 
 
 

 
 
 

 
 

 
 

 
 

  
 

 
  

 
 

 
  

 
 

  
 

 
 

 
 

 
 

 

Protokoll Ks 751/2023 

Kommunfullmäktige 

Datum: 2023-05-31 
Tid: 09:00–17:15 
Plats: Sessionssalen, Rådhuset 

Närvarande ledamöter 
Jan Zetterqvist (S) 
Daniel Granqvist (M) 
Anders Hagström (KD) 
John Johansson (S) 
Kemal Hoso (S) 
Jessica Ekerbring (S) 
Maja Gullberg (S) 
Marie Brorson (S) 
Jonas Håård (S) 
Ellen Leijen (S) 
Kent Vallén (S) 
Eva Eriksson (S) 
Per Lilja (S) 
Carina Toro Hartman (S) 
Anna Hedström (S) 
Fisun Yavas (S) 
Zezo Alnaji (S)
Anders Åhrlin (M) §§ 175-213 
Stefan Stark (M) 
Lucas Holmberg (M) 
Hossein Azeri (M) 
Carina Börjesson (M) 
Maria Haglund (M) 
Emelie Jaxell (M) 
Christopher Hedbom Rydaeus (M) §§ 164-176 
Johan Kumlin (M) 
Jimmy Nordengren (C) 
Gunhild Wallin (C) §§ 175-212 
Abdulrahman Ibrahim Muhammed (C) 
Anna Ekström (C) 
Anders Olsson (C) 
Helena Ståhl (SD) 
Habib Brini (SD) 
Carola Sunesson (SD) 
Daniel Spiik (SD) 
Bo Ammer (SD) 
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ÖREBRO Protokoll 

David Larsson (SD) 
Sunil Jayasooriya (V) 
Martha Wicklund (V) 
Elisabeth Nilesol (V) 
Linn Josefsson (V) 
Karolina Wallström (L) 
Patrik Jämtvall (L) §§ 164-176 
Azita Iranipour (L) §§ 164-176 
Johanna Reimfelt (L)
Markus Allard (ÖrP)
Peter Springare (ÖrP) §§ 164-174 
Anna Lundberg (ÖrP)
Tuomo Jänkälä (ÖrP) 
Susanne Lindholm (KD) 
Anna Andersson (KD) 
Sandra Fröjdenstam (KD) § 176 deltar inte p.g.a. jäv 
Fredrik Persson (MP) §§ 174-213 
Lea Strandberg (MP) 

Tjänstgörande ersättare 
Jenny Thor (S) Ersätter Unnur Tryggvadottir Nordell 

(S) 
Mats Sjöström (S) Ersätter Frederick Axewill (S) 
Inger Carlsson (S) Ersätter Linda Smedberg (S) 
Madelene Vikström (S) Ersätter Pell Uno Larsson (S) 
Daniel Ekblad (S) Ersätter Johan Hurtig (S) 
Sara Dicksen (M) Ersätter Maria Hedwall (M) 
Milian Olavssønn Snekkerbakken (M) Ersätter Anders Åhrlin (M) §§ 164-174 
Magnus Stålberg (M) Ersätter Christopher Hedbom Rydaeus 

(M) §§ 177-213 
Alexandra Royal (C) Ersätter Gunhild Wallin (C) § 213 
Elisabeth Malmqvist (C) Ersätter Gunhild Wallin (C) §§ 164-174 
Bjarne Bäckström (SD) Ersätter Abraham Begallo (SD) 
Nadia Abdellah (V) Ersätter Cristian Rehn Janowicz (V) 
Peter Ekström (V) Ersätter Jaber Fawaz (V) 
Mats-Olof Liljegren (L) Ersätter Willhelm Sundman (L) 
Gunilla Werme (L) Ersätter Patrik Jämtvall (L) §§ 177-213 
Marianne Thyr (L) Ersätter Azita Iranipour §§ 177-213 
Robert Stenberg (ÖrP) Ersätter Adam Heivert Taylor (ÖrP) 

Närvarande ersättare 
Per-Erik Andersson (S) 
Madelene Spinord Semenets (S) 
Isabelle Nerelius (S) 
Krister Eriksson (M) 
Michael Larsson (SD) 
Lena Lindén (SD) 
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ÖREBRO Protokoll 

Christina Hermansson Plaçon (V) 
Kasper Avenbrand (KD) 

Övriga 
Sven Landh Stadsrevisionen 
Lars Bjurström Stadsrevisionen 

Paragraf 164–213 

Julia Taavela, sekreterare 

Digitalt justerat protokoll. 

Jan Zetterqvist (S), ordförande 

Anders Olsson (C), justerare 

Martha Wicklund (V), justerare 
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ÖREBRO Protokoll 

§ 164 Val av protokollsjusterare och bestämmande av tid 
för justering av protokollet 

Ärendebeskrivning 
På förslag av ordförande Jan Zetterqvist (S) uppdras åt Anders Olsson (C) och 
Martha Wicklund (V) med Jimmy Nordengren (C) och Karolina Wallström (L) 
som ersättare, att jämte ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum 
den 8 juni 2023. 

§ 165 Enkel fråga från Johanna Reimfelt (L) till Vård- och 
omsorgsnämndens ordförande Mattias Ottosson (S) om 
nedläggningen av Ölmbrogården 
Ärendenummer: Ks 779/2023 

Ärendebeskrivning 
Frågeställaren har meddelat att frågan dras tillbaka. 

Johanna Reimfelt har inkommit med en enkel fråga till Mattias Ottosson (S)
om nedläggningen av Ölmbrogården. 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Johanna Reimfelt (L) 

§ 166 Enkel fråga från Jaber Fawaz (V) till John Johansson 
(S) hur ska örebroarna ha råd att bo? 
Ärendenummer: Ks 627/2023 

Ärendebeskrivning 
Jaber Fawaz (V) har inkommit med en enkel fråga till John Johansson (S) hur 
ska örebroarna ha råd att bo? 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars 2023. 

Frågan bordlades av Kommunfullmäktige den 22 mars och den 18 april 2023. 

Frågan ställs av Martha Wicklund (V) då Jaber Fawaz (V) inte är närvarande på 
sammanträdet. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Jaber Fawaz (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Frågan får ställas. 
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ÖREBRO Protokoll 

2. Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 

§ 167 Enkel fråga från Carolas Sunesson (SD) till John 
Johansson (S) om samverkan mellan kommunen och 
universitetet 
Ärendenummer: Ks 1031/2023 

Ärendebeskrivning 
Carola Sunesson (SD) har inkommit med en enkel fråga till John Johansson (S) 
om samverkan mellan kommunen och universitetet. 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 31 maj 2023. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Carola Sunesson (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Frågan får ställas. 

2. Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 

§ 168 Enkel fråga från Helena Ståhl (SD) till John Johansson 
(S) om vad händer efter beslutet om Ölmbrogården 
Ärendenummer: Ks 1032/2023 

Ärendebeskrivning 
Helena Ståhl (SD) har inkommit med en enkel fråga till John Johansson (S) om
vad händer efter beslutet om Ölmbrogården. 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 31 maj 2023. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Helena Ståhl (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Frågan får ställas. 

2. Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 
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ÖREBRO Protokoll 

§ 169 Enkel fråga från Susanne Lindholm (KD) till Anna 
Ekström (C) om varför upphandlingsunderlag motverkar 
målet om lokalproducerat 
Ärendenummer: Ks 980/2023 

Ärendebeskrivning 
Susanne Lindholm (KD) har inkommit med en enkel fråga till Anna Ekström 
(C) om varför upphandlingsunderlag motverkar målet om lokalproducerat 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 31 maj 2023. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Susanne Lindholm (KD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Frågan får ställas. 

2. Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 

§ 170 Enkel fråga från Susanne Lindholm (KD) till Jimmy 
Nordengren (C) om kränkningar och våld i skolan 
Ärendenummer: Ks 979/2023 

Ärendebeskrivning 
Susanne Lindholm (KD) har inkommit med en enkel fråga till Jimmy 
Nordengren (C) om kränkningar och våld i skolan. 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 31 maj 2023. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Susanne Lindholm (KD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Frågan får ställas. 

2. Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 

6 (45) 



   
 

    
 

  
  

 

 
 

 

  

 
 

 
 

 
 

 
  

 
  

  
 

 
 

 

  

 
 

 
 

 
 

 
  

 

 

 

 

ÖREBRO Protokoll 

§ 171 Enkel fråga från Lea Strandberg (MP) till John 
Johansson (S) om Garphytteklint 
Ärendenummer: Ks 978/2023 

Ärendebeskrivning 
Lea Strandberg (MP) har inkommit med en enkel fråga till John Johansson (S) 
om Garphytteklint. 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 31 maj 2023. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Lea Strandberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Frågan får ställas. 

2. Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 

§ 172 Enkel fråga från Lea Strandberg (MP) till Jessica 
Ekerbring (S) om beslutet om nedstängning av 
Ölmbrogården verkligen är genomarbetat 
Ärendenummer: Ks 1030/2023 

Ärendebeskrivning 
Lea Strandberg (MP) har inkommit med en enkel fråga till John Johansson (S)
om beslutet om nedstängning av Ölmbrogården verkligen är genomarbetat. 

Frågan anmäldes till Kommunfullmäktiges sammanträde den 31 maj 2023. 

Beslutsunderlag 
Fråga från Lea Strandberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Frågan får ställas. 

2. Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 
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ÖREBRO Protokoll 

§ 173 Interpellation från Carola Sunesson (SD) till John 
Johansson (S) om läget i Vivalla och riskområden 
Ärendenummer: Ks 676/2023 

Ärendebeskrivning 
Carola Sunesson (SD) har inkommit med en interpellation till John Johansson 
(S) om läget i Vivalla och riskområden. 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars 
2023. Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 18 april. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Carola Sunesson (SD) 
Svar från John Johansson (S) 

Kommunfullmäktiges behandling 
Carola Sunesson (SD), John Johansson (S), Helena Ståhl (SD), David Larsson
(SD), Bo Ammer (SD) och Markus Allard (ÖrP) yttrar sig i 
interpellationsdebatten. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Frångå ärendet, som därmed är färdigbehandlat. 

§ 174 Interpellation från Mats-Olof Liljegren (L) till Jonas 
Håård (S) om vilka elever är det som ska få stöd 
Ärendenummer: Ks 677/2023 

Ärendebeskrivning 
Mats-Olof Liljegren (L) har inkommit med en interpellation till Jonas Håård (S) 
om vilka elever är det som ska få stöd 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars 
2023. Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Mats-Olof Liljegren (L) 
Svar från Jonas Håård (S) 

Kommunfullmäktiges behandling 
Mats-Olof Liljegren (L), Jonas Håård (S), Johanna Reimfelt (L), Emelie Jaxell 
(M), Bo Ammer (SD), Elisabeth Nilesol (V), Jimmy Nordengren (C), Karolina 
Wallström (L), Azita Iranipour (L), Elisabeth Malmqvist (C), Christopher 
Hedbom Rydaeus (M), Susanne Lindholm (KD) och Eva Eriksson (S) yttrar 
sig i interpellationsdebatten. 
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ÖREBRO Protokoll 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Frångå ärendet som därmed är färdigbehandlat. 

§ 175 Anmälan av handlingar 

Ärendebeskrivning 
Kommunledningsförvaltningen anmäler handlingar som inkommit och 
bedöms relevanta för Kommunfullmäktige att få kännedom om. 

Beslutsunderlag 
Stadsrevisionens granskningsrapport och missiv avseende kommunens 
hållbarhetsarbete, Ks 628/2023 
Stadsrevisionens granskningsrapporter och missiv avseende styrning och 
uppföljning av Trainstation, Ks 774/2023
Bedömning av verksamheterna i Örebro kommuns hel- och delägda aktiebolag 
under 2022, Ks 726/2023 

Kommunfullmäktiges behandling 
Stadsrevisionens granskningsrapport avseende styrning och uppföljning av 
Trainstation föredras av Sven Landh från Stadsrevisionen. 
Stadsrevisionens granskningsrapport och missiv avseende kommunens 
hållbarhetsarbete föredras av Lars Bjurström från Stadsrevisionen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Anmälan läggs till handlingarna 

§ 176 Godkännande av detaljplan för fastigheten Törsjö 
13:2 m.fl. (Törsjö logistikområde) 
Ärendenummer: Ks 575/2023 

Ärendebeskrivning 
Planarbetet initierades 2016 av Törsjö logistik AB och utökades senare med 
mark tillhörande Törsjö Fastighetsutveckling AB. Syftet med detaljplanen är att 
möjliggöra byggnation av en kombiterminal samt möjliggöra omlokalisering av 
företag i CV-området samt Holmens verksamhetsområde. Vid en flytt av 
verksamheter kan dessa områden omvandlas till bostäder och kontor. 
Logistikbranschen bedöms ha goda förutsättningar att attrahera fler företag till 
regionen. Syftet med detaljplanen är därför också att skapa plats för nya 
etableringar och företag som har behov av direktanslutning till järnväg i 
anslutning till ett befintligt verksamhetsområde. Detaljplanen medger 
järnvägsanknuten lager- och logistikverksamhet med kombiterminal, kontor 
och verksamheter kopplade till järnväg samt tekniska anläggningar som t.ex. 

9 (45) 



   
 

    
 

  
 

   
 

   

 
  
   
  
  
  
  
  
  
  
  
  
   
    
  
  

   
   
  

  
   

  
   
     

 
  
   
 

 
 

 
 

 
   
    
    

 
 

  
 

ÖREBRO Protokoll 

nätstationer. 

Ärendet återremitterades av Kommunfullmäktige den 18 april. 

Ärendet behandlades av Kommunstyrelsen den 23 maj. 

Beslutsunderlag 
- Kompletterande underlag efter återremiss 
- Miljö- och stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-01-12 
- Exploateringsavtal 
- Plankarta daterad 2023-01-12 
- Planbeskrivning 
- Samrådsredogörelse 
- Granskningsutlåtande 
- Delegationsbeslut genomförande 
- Delegationsbeslut om betydande miljöpåverkan 
- Checklista för behovsbedömning, 2021-03-23 
- Miljökonsekvensbeskrivning, Törsjö, 2022-12-02 
- PM dagvatten Törsjö 13:2 m fl, VAP, 2021-03-01 
- Naturvärdesinventering (NVI) vid Törsjö, Örebro, Calluna AB, 2020-09-23 
- Landskapsanalys ÅF Infrastructure AB 2018-03-14 
- Lämningar kring Sättertorp, Arkeologisk utredning inom fastigheterna Törsjö 
13:2 och 5:9 Mosjö socken, Örebro
kommun, Örebro län, Arkeologikonsult 2018:3100 

- Boplatser, härdar och gravfält vid Törsjö, Arkeologisk utredning etapp 2 vid 
fornlämningarna L1982:9056 och
L1980:6177 inom fastigheten Almby 12:162, Gällersta socken, Örebro

kommun, Örebro län, Arkeologikonsult 
2020:3276 

- Funktionsutredning – FU TLAB ny anslutning, industrispår vid Mosås, 
Trafikverket, 2020-09-30 
- Riskutredning farligt gods Törsjö 13:2, Tyréns AB, 2020-04-27 
- Trafikutredning Törsjö, Tyréns AB, 2019-12-18 
- Markteknisk undersökningsrapport Geoteknik (MUR Geo) SWECO 2017-
10-20 
- Utredning GC-anslutning Törsjö 13:2 m.fl. reviderad med UA6, 
Stadsbyggnad 2021-01-21 
- Riskbedömning Kombiterminal Törsjö, Nordefors Consulting AB, 2022-09-
26 
- Utformning skyddsvall Örebro Törsjö Logistikområde, AFRY, 2022-11-28 
- Reservation (L) - Bom 2023-02-26, § 54 
- Reservation (V) - Bom 2023-02-26, § 54 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Anta detaljplan för fastigheten Törsjö 13:2 m.fl. 
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ÖREBRO Protokoll 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD), Bo 
Ammer (SD), Karolina Wallström (L), Martha Wicklund (V) och Markus
Allard (ÖrP) mot beslutet till förmån för sina egna respektive yrkanden. 

Jäv 
Sandra Fröjdenstam (KD) deltar inte i handläggningen av ärendet på grund av 
jäv. 

Yrkande 
John Johansson (S), Anders Åhrlin (M), Johan Kumlin (M), Mats Sjöström (S), 
Kemal Hoso (S), Susanne Lindholm (KD) och Jimmy Nordengren (C) yrkar 
bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Patrik Jämtvall (L), Helena Ståhl (SD), Lea Strandberg (MP), Fredrik Persson
(MP), Daniel Spiik (SD), Bo Ammer (SD), Markus Allard (ÖrP), Karolina 
Wallström (L), Martha Wicklund (V) och Linn Josefsson (V) yrkar avslag på 
Kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Jan Zetterqvist (S) finner att det finns två förslag till beslut, det vill 
säga bifall till Kommunstyrelsens förslag respektive Patrik Jämtvalls (L) m.fl. 
yrkande om avslag på Kommunstyrelsens förslag. Ordföranden ställer dessa 
mot varandra och finner att Kommunfullmäktige beslutar enligt 
Kommunstyrelsens förslag. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Anta detaljplan för fastigheten Törsjö 13:2 m.fl. 

Reservation 
Helena Ståhl (SD), Daniel Spiik (SD), Habib Brini (SD), Carola Sunesson (SD), 
David Larsson (SD), Bo Ammer (SD) och Bjarne Bäckström (SD) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Helena Ståhls (SD) m.fl. yrkande. 

Martha Wicklund (V), Linn Josefsson (V), Sunil Jayasooriya (V), Elisabeth 
Nilesol (V), Nadia Abdellah (V) och Peter Ekström (V) reserverar sig skriftligt 
mot beslutet till förmån för Martha Wicklunds (V) m.fl. yrkande. 

Lea Strandberg (MP) och Fredrik Persson (MP) reserverar sig skriftligt mot 
beslutet till förmån för Lea Strandbergs (MP) m.fl. yrkande. 

Karolina Wallström (L), Patrik Jämtvall (L), Azita Iranipour (L), Johanna 
Reimfelt (L) och Mats-Olof Liljegren (L) reserverar sig skriftligt mot beslutet 
till förmån för Karolina Wallströms (L) m.fl. yrkande. 
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ÖREBRO Protokoll 

§ 177 Motioner som inte är färdigberedda april 2023 
Ärendenummer: Ks 545/2023 

Ärendebeskrivning 
Enligt kommunallagen 5 kap. 35 § ska en motion beredas så, att fullmäktige 
kan fatta beslut inom ett år från det att motionen väcktes. Om beredningen 
inte kan avslutas inom denna tid ska detta, och vad som har kommit fram vid 
beredningen, anmälas till fullmäktige inom samma tid. 

Kommunledningsförvaltningen har upprättat en förteckning över motioner 
som inte är slutligt färdigberedda. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet på sitt sammanträde den 11 april 2023.
Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 18 april. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2023-03-24 
Sammanställning av obesvarade motioner, 2022-03-24 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Anmälan läggs till handlingarna. 

På Kommunstyrelsens sammanträde deltog inte Helena Ståhl (SD) och Bo 
Ammer (SD) i beslutet. 

Yrkande 
John Johansson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Jan Zetterqvist (S) finner att det finns ett förslag till beslut, det vill 
säga bifall till Kommunstyrelsens förslag och att Kommunfullmäktige beslutar 
enligt detta. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Anmälan läggs till handlingarna. 

Helena Ståhl (SD), Bo Ammer (SD), Daniel Spiik (SD), Bjarne Bäckström 
(SD), Habib Brini (SD), Carola Sunesson (SD) och David Larsson (SD) deltar 
inte i beslutet. 
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ÖREBRO Protokoll 

§ 178 Riktlinjer för exploatering 
Ärendenummer: Ks 739/2023 

Ärendebeskrivning 
I samband med en revision av exploateringsverksamheten framkom förslag på 
att ta fram ett övergripande styrdokument över exploateringsverksamheten. 
Efter politisk avstämning med beslutades att ett sådant dokument ska tas fram. 
Styrdokumentet är en riktlinje och heter ”Riktlinjer för exploatering inkluderat 
riktlinjer för markanvisning och riktlinjer för exploateringsavtal”. Riktlinjen är 
en sammanfogning av tidigare styrdokument inom verksamheten samt nya 
avsnitt. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 23 maj. 

Beslutsunderlag 
Riktlinjer för exploatering, inkluderat riktlinjer för markanvisning och riktlinjer 
för exploateringsavtal. 
Bilaga 1 – Zonpriskartan 
Bilaga 2 – Medfinansieringsersättningskarta 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

1. Riktlinjer för exploatering antas. 

2. Markplanerings- och exploateringsnämnden får i uppdrag att besluta om 
förändringar av zonpriserna (inklusive mekanismen för justering av priserna 
över tid) enligt punkt 3.1.1. i riktlinjer för exploatering samt ändringar i bilaga 
1, Zonpriskartan. 

3. De uppdaterade zonpriserna samt zonindelningen gäller för försäljningar 
och nya markanvisningar som påbörjas efter beslut enligt beslutspunktpunkt 1. 
För redan påbörjade markanvisningar (tilldelade förstudier och tecknade 
reservationsavtal) gäller den nuvarande prissättningen med indexering samt 
zonindelning för försäljningar där köpekontrakt är tecknat innan 2024-12-31. 

4. Den reviderade zonindelningen och prissättningen gäller för samtliga 
tomträtter från och med 2024-01-01. Fram till dess gäller den nuvarande 
zonindelningen och zonpriser för tomträtter. Upplåtelser av tomträtt där 
tomträttsavtalet undertecknats av båda parter senast 2023-12-31, friköp av 
tomträtter där köpekontrakt och köpebrev har undertecknats av alla parter 
senast 2023-12-31 samt avgäldsregleringar där ändringsavtal undertecknats av 
båda parter före 2022-12-31, ska därmed beräknas enligt den nuvarande 
zonindelningen och zonpriserna. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD), Bo 
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ÖREBRO Protokoll 

Ammer (SD) och Markus Allard (ÖrP) mot beslutet till förmån för Helena 
Ståhls (SD) yrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 179 Revidering av Placeringspolicy för 
kapitalförvaltningen 
Ärendenummer: Ks 637/2023 

Ärendebeskrivning 
Här redovisas förslag till reviderad placeringspolicy för kommunens 
kapitalförvaltning. Nuvarande placeringspolicy antogs 2017. I samband med 
revidering av placeringspolicyn föreslås en omfördelning av kapitalet i 
kommunens placeringsportföljer så att de bättre matchar åtagandet i respektive 
portfölj tillsammans med en modell för hur insättning och uttag av avsatta 
medel ska hanteras i portföljerna. Kapital avsatt för pensioner 
(pensionsportföljen) är i nuläget väsentligt lägre än pensionsskulden medan 
kapital avsatta i kort- och långfristig likviditetsportfölj är högre än vad åtagande 
är på 10-års sikt. 

Målet för pensionsportföljen ändras till att kapitalet över tid ska motsvara 
120% av åtagandet för att skapa en buffert för att möta eventuella förändringar 
av beräkningar av pensionsskulden som exempelvis livslängdsantagande, 
diskonteringsränta samt nedgångar i finansiella placeringar. Uttag sker årligen 
motsvarande årets pensionsutbetalningar. Om kapitalet understiger 80% av 
åtagandet sker inga uttag förrän kapitalet åter överstiger 100%. Överstiger 
kapitalet 120% kan extra uttag göras. För att klara målet så behöver 4,2 mdkr 
avsättas i pensionsportföljen med ett realt avkastningsmål om 2,25 procent i 
genomsnitt per år. 

Det andra likvidmässiga åtagandet är kommunens kassaflöde som budgeteras 
till minus 585 mnkr för 2023 och för perioden 2024-2033 till minus 1,6 mdkr. 
Kassaflödet är beräknat utifrån budgeterat kassaflöde för planperioden och för 
åren därefter har en simulering gjorts utifrån nuvarande finansiella mål. 
Storleken på den kortfristiga portföljen behöver uppgå till 300 mnkr 
motsvarande halvårseffekt av 2023 års kassaflöde. Resterande kapital allokeras 
till den långfristiga portföljen. För att täcka uttag för de årliga negativa 
kassaflödena behöver avkastningsmålet i den långfristiga likviditetsportföljen 
uppgå till 1,50 procent realt årligen i genomsnitt. 

Omfördelning av kapitalet mellan portföljerna ska ske så snart som möjligt 
efter kommunfullmäktiges beslut om reviderad placeringspolicy. 
Placeringspolicyn kommer att tillämpas från och med det datum kapitalet är 
omfördelat mellan portföljerna. 
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ÖREBRO Protokoll 

Revideringen av placeringspolicyn utöver omfördelningen av kapital mellan 
portföljerna består i huvudsak av följande: 

• Förtydligande av syfte och avkastningsmål för placeringsportföljerna 
• Placeringriktlinjen som tidigare fastställts av KS tas bort 
• Avsnittet hållbara och ansvarsfulla placeringar har reviderats 
• Förtydligande av förvaltningsstrategin 
• Fördelning mellan tillgångsslag är uppdaterat med bedömning av 

nedsidesrisk i respektive portfölj 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 23 maj. 

Beslutsunderlag 
Förslag till placeringspolicy för Örebro kommuns kapitalförvaltning 
Intern förvaltningsinstruktion för kommunens kapitalförvaltning 
Tjänsteskrivelse, 2023-05-05 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

1. Placeringspolicy för Örebro kommuns kapitalförvaltning fastställs i enlighet 
med kommunledningsförvaltningens förslag. 

2. Kapitalet i de nuvarande placeringsportföljerna omfördelas så att 
pensionsportföljen uppgår till 4,2 mdkr och den kortfristiga 
likviditetsportföljen till 0,3 mdkr och resterande medel inom 
kapitalförvaltningen omfördelas till den långfristiga likviditetsportföljen. 

3. Denna placeringspolicy ska tillämpas från och med det datum kapitalet är 
omfördelat mellan portföljerna enligt beslutspunkt 2, vilket ska ske så snart 
som möjligt men senast 2023-06-30. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) och
Markus Allard (ÖrP) mot beslutet till förmån för sina egna respektive 
yrkanden. 

Yrkande 
John Johansson (S), Anders Åhrlin (M), Karolina Wallström (L) och Jimmy 
Nordengren (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Martha Wicklund (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag att stycke 3 på sida 
6 ändras till "Placeringar ska inte ske i företag vars omsättning kommer från 
produktion och distribution av tobak, alkohol, droger, kommersiell 
spelverksamhet, krigsmateriel, vapen och pornografi. Kommunen ska sträva 
efter att på sikt inte placera i företag vars verksamhet till någon del omfattar 
produktion och distribution av tobak, alkohol, droger, kommersiell 
spelverksamhet, krigsmateriel, vapen och pornografi. Vidare medges inte 
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ÖREBRO Protokoll 

placeringar i företag vars omsättning kommer från utvinning och produktion 
av fossila bränslen.” 

Markus Allard (ÖrP) yrkar i första hand att beslutspunkt 1 och 3 ska 
återremitteras för att omarbetas till en mer pragmatisk och flexibel form där 
det primärt är risk och avkastning som vägs mot varandra och i andra hand 
avslag till beslutspunkterna 1 och 3 samt bifall till beslutspunkt 2. 

Fredrik Persson (MP) yrkar bifall till Miljöpartiets förslag att stycke 3 och 4 på 
sida 6 ändras till "Kommunen väljer bort bolag vars omsättning kommer från 
produktion eller försäljning av tobaks-och alkoholvaror, droger, kommersiell 
spelverksamhet, kontroversiella vapen, krigsmateriel4 eller pornografi. Vidare 
medges inte placeringar i företag vars omsättning kommer från utvinning och 
produktion av fossila bränslen. Kommunen väljer in bolag som bidrar till att 
lösa miljö- och klimatutmaningarna och/eller som främjar omställningen till ett 
socialt hållbart samhälle. En sådan investering kan antingen göras i 
lösningsbolag vars produkter och tjänster är med och bidrar till lösningar på 
världens klimat- och hållbarhetsutmaningar." 

Susanne Lindholm (KD) yrkar i första hand att beslutspunkt 1 ska 
återremitteras för att omformuleras och i andra avslag på beslutspunkt 1. 

Proposition 
Ordförande Jan Zetterqvist (S) ställer först Markus Allards (ÖrP) och Susanne 
Lindholms (KD) respektive yrkanden om återremiss på beslutspunkt 1 under 
proposition och finner att Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras 
idag. 

Därefter finner ordföranden att det finns fyra förslag till beslutspunkt 1, det vill 
säga bifall till Kommunstyrelsens förslag, Vänsterpartiets förslag, Miljöpartiets
förslag samt Susanne Lindholms (KD) och Markus Allards (ÖrP) 
avslagsyrkanden. Ordföranden redogör för en propositionsordning där 
Kommunstyrelsens förslag är huvudförslaget och för att utse ett motförslag till 
huvudförslaget ställs övriga förslag mot varandra. 

Ordföranden ställer först yrkande om avslag på Kommunstyrelsens förslag 
mot Miljöpartiets förslag och finner att avslag på Kommunstyrelsens förslag 
vinner. Därefter ställer ordföranden avslag på Kommunstyrelsens förslag mot 
Vänsterpartiets förslag och finner att avslag på Kommunstyrelsens förslag 
vinner och därmed är motförslag till huvudförslaget. Slutligen ställer 
ordföranden bifall till Kommunstyrelsens förslag mot avslag på 
Kommunstyrelsens förslag och finner att Kommunfullmäktige beslutar enligt 
Kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden finner därefter att det bara finns ett förslag till beslut för 
beslutspunkt 2, det vill säga bifall till Kommunstyrelsens förslag och att 
Kommunfullmäktige besluter enligt detta. 
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ÖREBRO Protokoll 

Ordföranden ställer därefter Markus Allards (ÖrP) yrkande om återremiss på 
beslutspunkt 3 under proposition och finner att Kommunfullmäktige beslutar 
att ärendet ska avgöras idag. 

Slutligen finner ordföranden att det finns två förslag till beslut för beslutspunkt 
3, det vill säga bifall till Kommunstyrelsens förslag respektive avslag på 
Kommunstyrelsens förslag. Ordföranden ställer dessa mot varandra och finner 
att Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens förslag. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Placeringspolicy för Örebro kommuns kapitalförvaltning fastställs i enlighet 
med kommunledningsförvaltningens förslag. 

2. Kapitalet i de nuvarande placeringsportföljerna omfördelas så att 
pensionsportföljen uppgår till 4,2 mdkr och den kortfristiga 
likviditetsportföljen till 0,3 mdkr och resterande medel inom 
kapitalförvaltningen omfördelas till den långfristiga likviditetsportföljen. 

3. Denna placeringspolicy ska tillämpas från och med det datum kapitalet är 
omfördelat mellan portföljerna enligt beslutspunkt 2, vilket ska ske så snart 
som möjligt men senast 2023-06-30. 

Reservation 
Martha Wicklund (V), Sunila Jayasooriya (V), Elisabeth Nilesol (V), Linn 
Josefsson (V), Nadia Abdellah (V) och Peter Ekström (V) reserverar sig 
skriftligt mot beslutet till förmån för Martha Wicklunds (V) yrkande. 

Markus Allard (ÖrP), Anna Lundberg (ÖrP), Tuomo Jänkälä (ÖrP) och Robert
Stenberg (ÖrP) reserverar sig mot beslutspunkterna 1 och 3 till förmån för
Markus Allards (ÖrP) yrkande. 

Susanne Lindholm (KD), Anders Hagström (KD) och Anna Andersson (KD) 
reserverar sig mot beslutspunkt 1 till förmån för Susanne Lindholms (KD) 
yrkande. 

Fredrik Persson (MP) och Lea Strandberg (MP) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Fredrik Perssons (MP) yrkande. 
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§ 180 Årlig uppföljning av Örebro kommuns systematiska 
arbetsmiljöarbete 2022 
Ärendenummer: Ks 476/2023 

Ärendebeskrivning 
Resultatet av den årliga uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet 
för 2022 visar att arbetsmiljöutmaningar som är gemensamt för flera nämnder 
är lokaler, hög frånvaro, hög arbetsbelastning, pandemin, chefers 
förutsättningar, förändringsarbete och brist på skyddsombud. 

Utifrån det sammantagna resultatet behöver Örebro kommun fortsätta jobba 
med resursplanering för att verka för en hållbar bemanningssituation samt 
jobba med chefers arbetsbelastning och förutsättningar. Kommunen behöver 
även verka för få fler medarbetare att vilja bli skyddsombud samt stärka chefer 
i riskbedömning av arbetsmiljön vid verksamhetsförändring. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 23 maj och beslutade för egen del 
att Susanne Lindholm (KD) får lämna ett särskilt yttrande till protokollet. 

Beslutsunderlag 
Rapport - Årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbete 2022, 2023-
03-07 
Tjänsteskrivelse - Årlig uppföljning av Örebro kommuns systematiska 
arbetsmiljöarbete 2022, 2023-03-30 
PowerPoint 
Särskilt yttrande från Susanne Lindholm (KD), Kommunstyrelsen 2023-05-23 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Årlig uppföljning av Örebro kommuns systematiska arbetsmiljöarbete 2022 
läggs till handlingarna. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 
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§ 181 Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL och 
LSS, kvartal 4 2022 
Ärendenummer: Ks 674/2023 

Ärendebeskrivning 
Socialnämnden, Funktionsstödsnämnden och Vård- och omsorgsnämnden ska 
lämna in en statistikrapport till Kommunfullmäktige över ej verkställda beslut 
varje kvartal. Syftet med rapporteringen är att kommunen ska ha kännedom 
om dessa ärenden samt kunna planera sina resurser för att kunna verkställa 
insatser inom skälig tid. 

För det fjärde kvartalet 2022 minskade Socialnämndens totala antal 
rapporterade beslut till elva stycken. Vid kvartalets slut var nio beslut fortsatt ej 
verkställda inom tre månader. 

För det fjärde kvartalet 2022 ökade Funktionsstödsnämndens totala antal 
rapporterade beslut till 200 stycken. Vid kvartalets slut var 143 beslut fortsatt ej 
verkställda inom tre månader. 

För det fjärde kvartalet 2022 minskade Vård- och omsorgsnämnden totala 
antal rapporterade beslut till 49 stycken. Vid kvartalets slut var fem beslut 
fortsatt ej verkställda inom tre månader. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 23 maj. 

Beslutsunderlag 
Socialnämndens statistikrapport till Kommunfullmäktige över ej verkställda 
SoL-beslut rapporterade kvartal 4, 2022 
Protokollsutdrag från Socialnämnden 2023-03-23 § 57 
Vård- och omsorgsnämndens rapport till Kommunfullmäktige över ej 
verkställda SoL-beslut rapporterade kvartal 4, 2022 
Protokollsutdrag från Vård- och omsorgsnämnden 2023-03-28 § 56 
Funktionsstödsnämndens statistikrapport till Kommunfullmäktige över ej 
verkställda SoL- och LSS-beslut rapporterade kvartal 4, 2022 
Protokollsutdrag från Funktionsstödsnämnden 2023-03-24 § 50 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

1. Socialnämndens statistikrapport till Kommunfullmäktige över ej verkställda 
SoL-beslut rapporterade kvartal 4, 2022 läggs till handlingarna. 

2. Vård- och omsorgsnämndens rapport till Kommunfullmäktige över ej 
verkställda SoL-beslut rapporterade kvartal 4, 2022 läggs till handlingarna. 

3. Funktionsstödsnämndens statistikrapport till Kommunfullmäktige över ej 
verkställda SoL- och LSS-beslut rapporterade kvartal 4, 2022 läggs till 
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handlingarna. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 182 Interpellation från Elisabeth Nilesol (V) till Anders 
Åhrlin (M) om att prioritera arbetet mot mäns våld mot 
kvinnor 
Ärendenummer: Ks 678/2023 

Ärendebeskrivning 
Elisabeth Nilesol (V) har inkommit med en interpellation till Anders Åhrlin 
(M) om att prioritera arbetet mot mäns våld mot kvinnor. 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars 
2023. Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 18 april. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Elisabeth Nilesol (V)
Svar från Anders Åhrlin (M) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 183 Interpellation från Marcus Willén Ode (MP) till John 
Johansson (S) om kollektivtrafik 
Ärendenummer: Ks 681/2023 

Ärendebeskrivning 
Marcus Willén Ode (MP) har inkommit med en interpellation till John 
Johansson (S) om kollektivtrafik. 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars 
2023. Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Marcus Willén Ode (MP) 
Svar från John Johansson (S) 
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ÖREBRO Protokoll 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 184 Interpellation från Susanne Lindholm (KD) till Kemal 
Hoso (S) om olyckligt med bristande utbud på 
verksamhetsmark 
Ärendenummer: Ks 682/2023 

Ärendebeskrivning 
Susanne Lindholm (KD) har inkommit med en interpellation till Kemal Hoso 
(S) om olyckligt med bristande utbud på verksamhetsmark. 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars 
2023. Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Susanne Lindholm (KD) 
Svar från Kemal Hoso (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 185 Interpellation från Lea Strandberg (MP) till Kemal 
Hoso (S) om åkermark 
Ärendenummer: Ks 680/2023 

Ärendebeskrivning 
Lea Strandberg (MP) har inkommit med en interpellation till Kemal Hoso (S) 
om åkermark. 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars 
2023. Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Lea Strandberg (MP) 
Svar från Lea Strandberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 
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§ 186 Interpellation från Elisabeth Nilesol (V) till Jimmy 
Nordengren (C) om att förskolans personal på 
landsbygden är bortprioriterad 
Ärendenummer: Ks 679/2023 

Ärendebeskrivning 
Elisabeth Nilesol (V) har inkommit med en interpellation till Jimmy 
Nordengren (C) om att förskolans personal på landsbygden är bortprioriterad. 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars 
2023. Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Elisabeth Nilesol (V) 
Svar från Elisabeth Nilesol (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 187 Interpellation från Azita Iranipour (L) till Carl-Johan 
Wase (M) om socialkontoret i Vivalla 
Ärendenummer: Ks 675/2023 

Ärendebeskrivning 
Azita Iranipour (L) har inkommit med en interpellation till Carl-Johan Wase 
(M) om socialkontoret i Vivalla. 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars 
2023. Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Azita Iranipour (L) 
Svar från Carl-Johan Wase (M) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 
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§ 188 Svar på motion från Johan Åqvist (L) om att införa 
extern granskning av alla verksamheter inom vård och 
omsorg i Örebro kommun 
Ärendenummer: Ks 191/2018 

Ärendebeskrivning 
Johan Åqvist (L) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 31 januari 2018, §26. 

Motionen innehåller ett förslag om att Örebro kommun ska upphandla en 
extern granskning av verksamheterna inom vård och omsorg. 

Bedömningen är att Enheten för uppföljning, som hör till 
myndighetsavdelningen, är en annan granskande myndighet som genomför 
opartiska uppföljningar av både externa och interna verksamheter inom vård 
och omsorg. Förslaget är därför att motionen avslås. 

Motionen har remitterats till Programnämnd social välfärd för svar. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november 2022. 

Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 23 november, 
den 13 december 2022, den 24 januari, den 15 februari, den 22 mars och den 
18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-04-14
Motion från Johan Åqvist (L) om att införa extern granskning av alla
verksamheter inom vård och omsorg i Örebro kommun, 2018-01-31 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Karolina Wallström (L) 
mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 
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ÖREBRO Protokoll 

§ 189 Svar på motion från Vänsterpartiet om att göra 
Kvinnerstaområdet till ett center för miljö, klimat och gröna 
näringar 
Ärendenummer: Ks 1507/2019 

Ärendebeskrivning 
Vänsterpartiets fullmäktigegrupp inkom med en motion den 25 september 
2019 om att göra Kvinnerstaområdet till ett center för miljö, klimat och gröna 
näringar. 

Vänsterpartiets fullmäktigegrupp föreslår: 

- Att den utredning som ska göras av Kvinnerstaområdets utveckling ska 
fokusera på hur området kan bli ett centrum för utbildning och arbete inom 
gröna näringar, inklusive integration för att ta tillvara kompetens. 

- Att i det fall det är komplicerat att utreda ovanstående inom ramen för 
pågående utredning, så ska en separat utredning göras. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november 2022. 

Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 23 november 
2022, den 13 december, den 24 januari, den 15 februari, den 22 mars och den 
18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2022-08-01 
Vänsterpartiets fullmäktigegrupps motion om att göra Kvinnerstaområdet till 
ett center för miljö, klimat och gröna näringar, 2019-09-25 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen är tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 190 Svar på motion från Sara Bronner (MP) om att införa 
bilfria zoner kring Örebros skolor och förskolor 
Ärendenummer: Ks 1512/2019 

Ärendebeskrivning 
Sara Bronner (MP) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 25 september 2019, § 212. 
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Motionen innehåller förslag om att införa bilfria zoner vid Örebros skolor och 
förskolor samt att ta fram riktlinjer för bilfria zoner. 

Ärendet har remitterats till Programnämnd samhällsbyggnad, Programnämnd 
barn och utbildning samt Kommunstyrelseförvaltningen för yttrande. 

Kommunstyrelseförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen är att motionen 
avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november 2022. 

Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 23 november, 
den 13 december 2022, den 24 januari och, den 15 februari, den 22 mars och 
den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Motion från Sara Bronner (MP) om att införa bilfria zoner kring Örebros 
skolor och förskolor, 2019-09-25 
Protokollsutdrag Programnämnd samhällsbyggnad 2021-09-03 § 126 
Protokollsutdrag Programnämnd barn och utbildning 2022-09-02 § 119 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 191 Svar på motion från Karolina Wallström (L) om 
öppen ingång centrum mot hot och våld 
Ärendenummer: Ks 763/2021 

Ärendebeskrivning 
Karolina Wallström (L) inkom med en motion om att återigen starta upp 
Öppen Ingång. Motionen anmäldes till kommunfullmäktige den 19 maj 2021 
och remitterades till Programnämnd social välfärd. 

Karolina Wallström (L) föreslår i sin motion att: 

1. Att återigen starta upp Örebro Ingång. Med möjlighet till att boka 5 
samtal utan anmälan med en person som lyssnar och har kompetens. 

2. Öppna dörren under vissa tider, ge möjlighet att bara komma in utan 
att boka samtal. 

3. Centrum mot våld i nära relationer utökas med en barnkurator. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november 2022. 
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Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 23 november, 
den 13 december 2022, den 24 januari, den 15 februari, den 22 mars och den 
18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Liberalernas motion om en stängd dörr som måste återigen öppnas, 2021-05-
19 
Tjänsteskrivelse, 2022-06-21 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen anses tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Karolina Wallström (L) 
mot beslutet till förmån för sitt eget bifallsyrkande. 

Helena Ståhl (SD) och Bo Ammer (SD) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för Helena Ståhl (SD) bifallsyrkande. 

Martha Wicklund (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 192 Svar på motion från Vänsterpartiet om att motverka 
diskriminering och rasism på arbetet 
Ärendenummer: Ks 555/2022 

Ärendebeskrivning 
Martha Wicklund (V), Sunil Jayasooriya (V), Ceclilia Lönn Elgstrand (V), Linn 
Josefsson (V) och Ingemar Savonen (V) har inkommit med en motion som 
anmäldes till Kommunfullmäktige den 30 mars 2022, § 51. 

Motionen innehåller förslag om att genomföra försök med anonymiserade 
jobbansökningar i de tjänster som kommunen utlyser, att medarbetarenkäten 
ska förändras så att den tar upp frågor om trakasserier, diskriminering, hot och 
rasism enligt motionens intentioner samt att införa ett strategiskt 
förändringsarbete utifrån vad som framkommer i enkäten och av försöket med 
anonymiserade jobbansökningar. 

Bedömningen är att kompetensbaserad rekrytering, vilken Örebro kommun 
arbetar utifrån vid rekryteringar, är ett ändamålsenligt och välfungerande 
arbetssätt som kommunen bör fortsätta rekrytera utifrån. Vidare finns 
möjlighet att genomföra separata enkäter med fokus på kränkande behandling
och diskriminering, vilket Örebro kommun gjort vid ett flertal tillfällen. 
Slutligen arbetar kommunen strategiskt med förändringsarbete utifrån 
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resultaten från medarbetarenkäten. Förslaget är därför att motionens första 
attsats avslås, att motionens andra attsats är besvarad och att motionens tredje 
attsats avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 15 november 2022. 

Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 23 november, 
den 13 december 2022, den 24 januari, den 15 februari, den 22 mars och den 
18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-08-16 
Motion från Vänsterpartiet (V) om att motverka diskriminering och rasism på 
arbetet, 2022-03-30 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

1. Motionens första attsats avslås. 

2. Motionens andra attsats är besvarad. 

3. Motionens tredje attsats avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 193 Svar på motion från Helena Ståhl (SD) och David 
Larsson (SD) om att avsluta samarbetet med Fairtrade 
Ärendenummer: Ks 868/2021 

Ärendebeskrivning 
Helena Ståhl (SD) och David Larsson (SD) om att avsluta samarbetet med 
Fairtrade. 

Motionärerna föreslår i sin motion om att avsluta samarbetet med Fairtrade: 

- Örebro kommun avvecklar sitt engagemang i Fairtrade. Kommunen ska i 
fortsättningen inte vara Fairtrade-diplomerad. 

- Att eventuella krav på inköp av Fairtrade-märkta varor tas bort. 

Motionen anmäldes till Kommunfullmäktige den 15 juni 2021. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 17 januari. 
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Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 24 januari, den 
15 februari, den 22 mars och den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Helena Ståhls (SD) och David Larssons motion om att avsluta samarbetet med 
Fairtrade. 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Bo Ammer (SD) och
Markus Allard (ÖrP) mot beslutet till förmån för sina bifallsyrkanden till 
motionen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 194 Svar på motion från Markus Allard (ÖrP) och Peter 
Springare (ÖrP) om att särredovisa vad ni betalat 
medierna 
Ärendenummer: Ks 1261/2022 

Ärendebeskrivning 
Markus Allard (ÖrP) och Peter Springare (ÖrP) har inkommit med en motion 
som anmäldes till Kommunfullmäktige den 28 september 2022, §167. 

Motionen innehåller ett förslag om att partierna i samband med 
partistödsredovisningen uppger hur mycket pengar man gett till medier, samt 
till vilka medier. 

Bedömningen är att reglerna för kommunalt partistöd i Örebro kommun, 
tillsammans med den av Kommunstyrelseförvaltningen tillhandahållna mall för 
redovisning av partistöd är tillräckliga för att partierna på ett transparent sätt 
ska synliggöra för kommunens invånare hur respektive parti har använt sig av 
partistödet. Förslaget är därför att motionen avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 17 januari. 

Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 24 januari, den 
15 februari, den 22 mars och den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Motion från Markus Allard (ÖrP) och Peter Springare (ÖrP) om att 
särredovisa vad ni betalat medierna, 2022-09-28 
Tjänsteskrivelse 2022-11-15 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Markus Allard (ÖrP) och 
Bo Ammer (SD) mot beslutet till förmån för sina bifallsyrkanden till motionen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 195 Svar på motion från Karolina Wallström (L) om utdrag 
ur belastningsregistret vid anställning i äldreomsorgen och 
LSS-boende 
Ärendenummer: Ks 212/2021 

Ärendebeskrivning 
Karolina Wallström (L) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 26 januari 2021, § 41. 

Motionen innehåller ett förslag om att Örebro kommun ska utforma rutiner 
för att nyanställning inom vård och omsorg, LSS boende samt 
Dagligverksamhet innefattar uppvisning ur belastningsregistret. 

Bedömningen är att Örebro kommun redan infört rutiner för utdrag ur 
belastningsregister för Vård- och omsorgsförvaltningen och Förvaltningen för 
sociala insatser, vilka börjar gälla från och med 1 oktober 2022. Rutinen 
omfattar de som jobbar nära omsorgstagare, servicemottagare, hyresgäster och 
boende i deras hem, och kommer gälla för nyrekryteringar av 
tillsvidareanställda såväl som tidsbegränsade anställningar. Personer som ska 
utföra uppdrag, praktik eller motsvarande ska även de lämna utdrag för 
belastningsregistret. Rutinen omfattar också de privata utförarna som utför 
arbete inom kommunen utifrån LOU och LOV. Förslaget är därför att 
motionen anses tillgodosedd. 

Motionen har remitterats till Programnämnd social välfärd. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 17 januari. 

Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 24 januari, den 
15 februari, den 22 mars och den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-06-28 
Motion från Karolina Wallström (L) om utdrag ur belastningsregistret vid 
anställning i äldreomsorgen och LSS-boende 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen anses tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Karolina Wallström (L),
Susanne Lindholm (KD) och Markus Allard (ÖrP) mot beslutet till förmån 
sina bifallsyrkanden till motionen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 196 Svar på motion från Bo Ammer (SD) och Helena 
Ståhl (SD) om biologisk mångfald i Örebro 
Ärendenummer: Ks 1347/2021 

Ärendebeskrivning 
Bo Ammer (SD) och Helena Ståhl (SD) har inkommit med en motion som 
anmäldes i Kommunfullmäktige den 17 november 2021, § 316. 

Motionen innehåller förslag om att Örebro kommun tar fram förslag över 
områden längs cykelvägar, promenadstråk och andra liknande vägar samt 
bullervallar, eller överallt där det kan vara lämpligt att ”förstärka fjärilens 
landskap” för ett säkerställande av den biologiska mångfalden. Motionärerna 
föreslår även att Örebro kommun fastställer ett minimimål i % av kommunens 
grönytor som skall ingå i fjärilens landskap för säkerställande av den biologiska 
mångfalden. 

Bedömningen är att Örebro kommun redan har en väl genomarbetad plan för 
var- och hur kommunen bäst arbetar vidare med fjärilens landskap, samt att ett 
procentmål inte är det mest effektiva verktyget för att säkerställa den biologiska 
mångfalden. Förslaget är därför att motionens första attsats anses tillgodosedd 
och att motionens andra attsats avslås. 

Motionen har remitterats till Programnämnd samhällsbyggnad. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 17 januari. Ärendet bordlades på 
Kommunfullmäktiges sammanträde den 24 januari, den 15 februari, den 22 
mars och den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-08-02 
Motion från Bo Ammer (SD) och Helena Ståhl (SD) om biologisk mångfald i
Örebro kommun, 2021-11-17 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

1. Motionens första attsats anses tillgodosedd. 

2. Motionens andra attsats avslås 

På Kommunstyrelsen sammanträde reserverade sig Bo Ammer (SD) mot 
beslutet till förmån för sitt bifallsyrkande till motionen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 197 Svar på motion från Miljöpartiet om ett nytt 
naturreservat i Sörbyskogen 
Ärendenummer: Ks 863/2021 

Ärendebeskrivning 
Miljöpartiet de gröna (MP) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 15 juni 2021, § 231. 

Motionen innehåller förslag om att Örebro kommun ska inrätta naturreservatet 
Sörbyskogen samt att enheten för naturvård får i uppdrag att utforma 
bevarande- och skötselplaner för naturreservatet. 

Motionen remitterades till Programnämnd samhällsbyggnad som behandlade 
ärendet den 15 december 2022, § 142. Programnämnden beslutade att föreslå 
Kommunfullmäktige att avslå motionen med följande motivering: 

Enligt gällande översiktsplan är detta område utpekat som utvecklingsområde för bostäder. 
Vid en revidering av översiktsplanen kommer man att se närmare på Sörbyskogen och dess 
användning i framtiden. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 7 februari 2023. Ärendet bordlades 
på Kommunfullmäktiges sammanträde den 15 februari, den 22 mars och den 
18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-01-19 
Motion från Miljöpartiet de gröna (MP) om ett nytt naturreservatet i 
Sörbyskogen, 2021-06-15 
Beslut från Programnämnd samhällsbyggnad 2022-12-15, § 142 
Tjänsteskrivelse till Programnämnd samhällsbyggnad, 2022-11-10 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås 
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Martha Wicklund (V) och Bo Ammer (SD) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för egna bifallsyrkanden till motionen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 198 Svar på motion från Markus Allard (ÖrP) och Peter 
Springare (ÖrP) om registerutdrag för alla anställningar 
Ärendenummer: Ks 1257/2022 

Ärendebeskrivning 
Markus Allard (ÖrP) och Peter Springare (ÖrP) har inkommit med en motion 
som anmäldes till Kommunfullmäktige den 28 september 2022, §167. 

Motionen innehåller ett förslag om att utdrag ur brotts- och misstankeregistren 
ska göras i samband med alla anställningar inom hela kommunkoncernen. 

Bedömningen är att en striktare lagstiftning för när det kommer vara tillåtet att 
begära utdrag ur belastningsregistret väntas. Förslaget är därför att motionen 
avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 7 februari 2023. Ärendet bordlades 
på Kommunfullmäktiges sammanträde den 15 februari, den 22 mars och den 
18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2023-01-10
Motion från Markus Allard (ÖrP) och Peter Springare (ÖrP) om registerutdrag 
för alla anställningar, 2022-09-28 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

Markus Allard (ÖrP) och Bo Ammer (SD) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för egna bifallsyrkanden till motionen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 
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§ 199 Svar på motion från Markus Allard (ÖrP) och Peter 
Springare (ÖrP) om inför kommunal second hand 
Ärendenummer: Ks 1262/2022 

Ärendebeskrivning 
Markus Allard (ÖrP) och Peter Springare (ÖrP) har inkommit med en motion 
som anmäldes till Kommunfullmäktige den 28 september 2022, §167. 

Motionen innehåller ett förslag om att införa en kommunal second hand. 

Bedömningen är att verksamheten som bedrivs på Överskottscentralen är en 
intern kommunal secondhandbutik som återbrukar, renoverar och säljer 
kontorsmöbler och andra inventarier i enlighet med motionärernas intentioner. 
Vidare planeras även införandet av en byggretur för cirkulärt användande av 
byggmaterial. Förslaget är därför att motionen anses tillgodosedd. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 7 februari 2023. Ärendet bordlades 
på Kommunfullmäktiges sammanträde den 15 februari, den 22 mars och den 
18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-12-19
Motion från Markus Allard (ÖrP) och Peter Springare (ÖrP) om inför 
kommunal second hand, 2022-09-28 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen anses tillgodosedd. 

Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
bifallsyrkande till motionen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 200 Svar på motion från Sverigedemokraterna om att 
utreda kommunens bemötandeproblematik 
Ärendenummer: Ks 904/2022 

Ärendebeskrivning 
Helena Ståhl (SD), Bo Ammer (SD), Daniel Spiik (SD) och David Larsson 
(SD) har inkommit med en motion som anmäldes i Kommunfullmäktige den 
15 juni 2022, § 139. 

Motionen innehåller ett förslag om att Örebro kommun ska genomföra en 
omfattande utredning gällande kommunens bemötande för att utreda om en 

33 (45) 



   
 

    
 

   
 

 

  
   

 
  

 
  

  

  

 
  

 

 
 

 
 

 
 

  

  
 

 
 

 
  

    
 

 

 
  

  

 
 

 
  

ÖREBRO Protokoll 

bemötandeproblematik existerar, vilka grupper som uppfattar sig felbehandlade 
och inom vilka av kommunens verksamheter som bemötandeproblematiken 
finns. 

Bedömningen är att kommunen har, och ska ha, ett omfattande arbete för att 
stärka och säkerställa de mänskliga rättigheterna inom samtliga förvaltningar. 
Det omfattar HBTQI-personers rättigheter såväl som barns rättigheter, 
kvinnors rättigheter, nationella minoriteters rättigheter och rättigheter för 
personer som har funktionsnedsättningar. Kommunen är skyldiga att 
säkerställa människors rättigheter respekteras och efterlevs inom samtliga 
verksamheter. Därför är ett proaktivt och generellt arbetssätt viktigt, såväl som 
riktade insatser och särskilda arbetsgrupper. Förslaget är därför att motionen 
avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet det 7 februari 2023. Ärendet bordlades 
på Kommunfullmäktiges sammanträde den 15 februari, den 22 mars och den 
18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-12-02 
Motion från Sverigedemokraternas partigrupp (SD) om att utreda kommunens 
bemötandeproblematik, 2022-06-15 

Förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsen: 

- Motionen avslås. 

Bo Ammer (SD) och Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för egna bifallsyrkanden till motionen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 201 Svar på motion från Gunilla Werme (L) om dans för 
hälsa 
Ärendenummer: Ks 699/2022 

Ärendebeskrivning 
Gunilla Werme (L) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 27 april 2022, §74. 

Motionen innehåller ett förslag om att permanenta ”Dans för hälsa” som en 
del i skolors och kommunens hälsofrämjande arbete och därmed förebygga 
psykisk ohälsa hos barn och ungdomar. 

Bedömningen är att motionens intentioner redan uppfylls då beslut fattats om 
att verksamheten under läsåret ht-22 – vt-23 kommer vara placerad under 
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Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbete och finansieras genom 
den elevhälsosatsning som Programnämnd barn och utbildning avsatt medel 
för. Under 2021 gjordes en utvärdering av verksamheten, och som en följd av 
utredningen ska frågan om verksamhetens hemvist fortsätta utredas under 
läsåret för att finna en långsiktigt hållbar lösning där verksamheten kan leva 
vidare. Förslaget är därför att motionen anses tillgodosedd. 

Ärendet har remitterats till Programnämnd barn och utbildning. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 14 mars. 

Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars och 
den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-06-22 
Motion från Gunilla Werme (L) om dans för hälsa, 2022-04-27 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen anses tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Karolina Wallström (L) 
och Susanne Lindholm (KD) mot beslutet till förmån för sina yrkanden. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 202 Svar på motion från Maria Sääf (MP) m.fl. om att 
göra om nedre delen av Stortorget 
Ärendenummer: Ks 866/2021 

Ärendebeskrivning 
Miljöpartiet de gröna (MP) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 14 juni 2021, §231. 

Motionen innehåller ett förslag om att göra om parkeringen på nedre delen av 
Stortorget till en bilfri zon för att på så sätt minska trafiken och därmed utsläpp 
och buller från bilar, samt göra hela Stortorget till en levande och trivsam plats 
i city. 

Bedömningen är att genomförandet av detaljplanen för Hållstugan kommer 
innebära viss reducering av parkeringsplatser på Stortorgets nedre del. 
Däremot anses de platser som kommer finnas kvar vara av värde för den lokala 
handeln. Förslaget är därför att motionen avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 14 mars 2023. 
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Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars och 
den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-05-10 
Motion från Miljöpartiet de gröna (MP) om att göra om nedre delen av 
Stortorget, 2021-06-14 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 203 Svar på motion från Markus Allard (ÖrP) och Peter 
Springare (ÖrP) om att slopa avgifterna för solceller 
Ärendenummer: Ks 1260/2022 

Ärendebeskrivning 
Markus Allard (ÖrP) och Peter Springare (ÖrP) har inkommit med en motion 
som anmäldes i Kommunfullmäktige den 28 september 2022, §167. 

Motionen innehåller förslag om att avgifterna som Örebro kommun debiterar i 
samband med lov och/eller anmälan av montering av solceller sätts till 0 
kronor, alltså slopas. 

Bedömningen är att det stöd via rådgivning och servicecenter som kommunen 
erbjuder för att hitta vägar där bygglov inte krävs för anläggning av solceller 
skapar större incitament för fler solcellsanläggningar än borttagande av 
bygglovsavgiften för solceller. Förslaget är därför att motionen avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 14 mars 2023. 

Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars och 
den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2022-12-01
Motion från Markus Allard (ÖrP) och Peter Springare (ÖrP) om att slopa 
avgifterna för solceller, 2022-09-28 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 
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På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Markus Allard (ÖrP) och 
Helena Ståhl (SD) mot beslutet till förmån för sina yrkanden. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 204 Svar på motion från Maria Sääf (MP) och Marcus 
Willén Ode (MP) om en generell hastighetsgräns i centrala 
Örebro 
Ärendenummer: Ks 862/2021 

Ärendebeskrivning 
Marcus Willén Ode (MP), Maria Sääf (MP) och Pontus Olofsson (MP) har 
inkommit med en motion som anmäldes i Kommunfullmäktige den 14 juni 
2021, §231. 

Motionen innehåller ett förslag om att införa en generell hastighetsgräns på 
högst 30 km/h i centrala Örebro. Motionärerna föreslår vidare att Tekniska 
förvaltningen ska få i uppdrag att lämna förslag på lämpligt hastighetsområde. 

Bedömningen är att de centrala delarna av Örebro redan har en generell 
hastighetsgräns om högst 30 km/h, och att en utökning av det
hastighetsområdet skulle påverka de centrala delarna av Örebro negativt. 
Kommunen arbetar med frågan att sänka hastigheten på de kringliggande 
huvudlederna, men bedömningen är att huvudlederna inte bör ha lägre 
hastighet än 40 km/h för att fortsätta vara attraktiva vägval, och på så sätt 
locka trafik ifrån de centralare delarna av stan. Förslaget är därför att motionen 
anses tillgodosedd. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 14 mars. 

Ärendet bordlades på Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars och 
den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2022-05-10 
Motion från Marcus Willén Ode (MP), Maria Sääf (MP) och Pontus Olofsson 
(MP) om en generell hastighetsgräns i centrala Örebro, 2021-06-14 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

37 (45) 



   
 

    
 

 
 

 
  

  
  

 
 
 

 
  

 

 
 

   
 

  
   
  

  
 

  
 

 
  

 
 

 
 

 
 

  

  
  

ÖREBRO Protokoll 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 205 Svar på motion från Martha Wicklund (V), Cecilia 
Lönn Elgstrand (V) och Linn Josefsson (V) om att 
Örebrobostäder (ÖBO) ska vara allmännyttiga – 
avkastningskrav m.m. 
Ärendenummer: Ks 673/2020 

Ärendebeskrivning 
Martha Wicklund (V), Cecilia Lönn Elgstrand (V) och Linn Josefsson (V) har 
inkommit med en motion som anmäldes i Kommunfullmäktige den 20 maj 
2020, § 144. 

Motionen innehåller förslag om att Örebrobostäder AB (ÖBO) ska avskaffa 
avkastningskravet, sätta rimliga hyror för att undvika invecklade rabattsystem 
samt använd slopat avkastningskrav för att betala en del av de nödvändiga 
renoveringarna. 

Bedömningen är att det enligt Lag (2010:879) om allmännyttiga kommunala 
bostadsaktiebolag inte är möjligt att avskaffa avkastningskravet samt att
Örebrobostäder AB idag har en snitthyra som ligger lägre än alla 
Regionhuvudstäder-, och bostadsbolag med fler än 10 000 bostäder samt att 
den rabattstege som är införd möjliggör för fler att kunna bo i nyproducerade 
bostäder såväl som renoverade bostäder. Förslaget är därför att motionen 
avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 11 april 2023. Kommunfullmäktige 
bordlade ärendet på sammanträdet den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2023-03-01 
Motion från Martha Wicklund (V), Cecilia Lönn Elgstrand (V) och Linn 
Josefsson (V) om att Örebrobostäder (ÖBO) ska vara allmännyttiga, 2020-05-
20 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet. 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 206 Svar på motion från Martha Wicklund (V), Cecilia 
Lönn Elgstrand (V) och Linn Josefsson (V) om att 
örebrobostäder ska vara en allmännytta – samarbeten 
med branschorganisationer m.m. 
Ärendenummer: Ks 835/2020 

Ärendebeskrivning 
Martha Wicklund (V), Cecilia Lönn Elgstrand (V) och Linn Josefsson (V) har 
inkommit med en motion som anmäldes i Kommunfullmäktige den 16 juni 
2020, § 181. 

Motionen innehåller förslag om att Örebrobostäder AB (ÖBO) ska avsluta sitt
medlemskap i Fastighetsägarföreningen samt att ägardirektiven för ÖBO 
revideras för att initiera en genomgång av ÖBOs kostnader för att hålla ner
hyrorna samt tydliggöra att ÖBO inte ska vara hyresdrivande. 

Bedömningen är att ÖBO genom Fastighetsföreningen får möjlighet att 
samarbeta i frågor som seniorbostäder, studentbostäder och vara delaktiga och 
drivande för en gemensam bostadsplan. En organisationsöversyn ska 
genomföras för att säkerställa att organisationen är effektivt organiserad. En 
generell sänkning av ÖBOs hyror skulle innebära stora nedskrivningar av 
marknadsvärdet, och är därför inte möjlig. Slutligen är ÖBO inte 
hyresnormerande. Förslaget är därför att motionen avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 11 april. Kommunfullmäktige 
bordlade ärendet på sammanträdet den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2023-03-01 
Motion från Martha Wicklund (V), Cecilia Lönn Elgstrand (V) och Linn 
Josefsson (V) om att Örebrobostäder ska vara en allmännytta, 2020-06-16 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) och
Markus Allard (ÖrP) mot beslutet. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 
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§ 207  Svar på motion från Martha Wicklund (V), Linn 
Josefsson (V), Cecilia Lönn Elgstrand (V), Murad Artin (V) 
och Faisa Maxamed (V) om att Örebrobostäder ska vara 
en allmännytta – driva mer i egen regi 
Ärendenummer: Ks 1126/2020 

Ärendebeskrivning 
Martha Wicklund (V), Linn Josefsson (V), Cecilia Lönn Elgstrand (V), Murad 
Artin (V) och Faisa Maxamed (V) har inkommit med en motion som anmäldes 
i Kommunfullmäktige den 23 september 2020, §216. 

Motionen innehåller förslag om att Örebrobostäder AB ska driva mer 
verksamhet i egen regi. Vidare föreslår motionärerna att ÖBO ska agera för att
pressa kostnader och hyror vid nyproduktion, samt att ÖBO ska göras 
tillgängligt för alla örebroare. 

Bedömningen är att Örebrobostäder AB bedriver den verksamhet som är ofta 
förekommande och relevant i egen regi. Vid nyproducering pressar ÖBO 
kostnaderna vid upphandling. ÖBO hyressätter sedan utifrån 
produktionskostnad och bruksvärdessystemet och förhandlas med 
Hyresrättsföreningen, och för att fler ska kunna hyra nyproducerat finns en 
rabattstege för hyresgästerna i nyproducerade lägenheter. Slutligen är ÖBO 
redan tillgänglig för alla örebroare, både geografiskt och genom att ha en 
jämförelsevis låg hyressättning. Förslaget är därför att motionens första och 
andra attsats avslås och att motionens tredje attsats anses tillgodosedd. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 11 april 2023. Kommunfullmäktige 
bordlade ärendet på sammanträdet den 18 april 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2023-03-01 
Motion från Martha Wicklund (V), Linn Josefsson (V), Cecilia Lönn Elgstrand 
(V), Murad Artin (V) och Faisa Maxamed (V) om att Örebrobostäder ska vara 
en allmännytta, 2020-09-23 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

1. Första attsatsen avslås. 

2. Andra attsatsen avslås. 

3.Tredje attsatsen anses tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) och
Markus Allard (ÖrP) mot beslutet. 
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Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 208 Svar på motion från Martha Wicklund (V), Sunil 
Jayasooriya (V), Linn Josefsson (V) och Stefan Nilsson (V) 
om inga marknadshyror i allmännyttan 
Ärendenummer: Ks 872/2021 

Ärendebeskrivning 
Martha Wicklund (V), Sunil Jayasooriya (V), Linn Josefsson (V) och Stefan 
Nilsson (V) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 14 juni 2021, § 230. 

Motionen innehåller förslag om att Örebro kommun vid kommande revidering
av ägardirektiv för ÖrebroBostäder AB (ÖBO) skriver in att nuvarande 
principer för hyressättning ska gälla oavsett om lagstiftningen förändras eller ej. 

Bedömningen är att motionärernas förslag inte är förenligt med lagstiftningen 
om allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag, och att hyresmarknaden i
Örebro inte kommer leda till marknadshyror. Därtill har ÖBO även infört en 
rabattmodell för att möjliggöra för alla att kunna hyra nyproducerade bostäder
i Örebro kommun. Förslaget är därför att motionen avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet på sitt sammanträde den 11 april 2023 
och beslutade för egen del: 

- Helena Ståhl (SD) får lämna ett särskilt yttrande till protokollet. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet på sammanträdet den 18 maj 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2023-03-01 
Motion från Martha Wicklund (V), Sunil Jayasooriya (V), Linn Josefsson (V) 
och Stefan Nilsson (V) om inga marknadshyror i allmännyttan, 2021-06-14 
Särskilt yttrande (SD) - Kommunstyrelsen 2023-04-11 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) och
Markus Allard (ÖrP) mot beslutet. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 
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§ 209 Svar på motion från Helena Ståhl (SD) och Bo 
Ammer (SD) om att alltid kräva tillstånd för fyrverkerier 
Ärendenummer: Ks 230/2022 

Ärendebeskrivning 
Helena Ståhl (SD) och Bo Ammer (SD) har inkommit med en motion som 
anmäldes i Kommunfullmäktige den 25 januari 2022, § 16. 

Motionen innehåller ett förslag om att de lokala allmänna 
ordningsföreskrifterna ska ändras så att det alltid krävs tillstånd från 
Polismyndigheten för användning av fyrverkerier. 

Bedömningen är att motionen bör avslås då det utifrån gällande lagstiftning 
och praxis inte är möjligt att begränsa användningen av pyrotekniska varor mer 
än vad som redan är gjort i de lokala allmänna ordningsföreskrifterna för
Örebro kommun. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 23 maj. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2023-04-03 
Motion från Helena Ståhl (SD) och Bo Ammer (SD) om att alltid kräva 
tillstånd för fyrverkerier (Ks 230/2022) 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsen sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) och Bo 
Ammer (SD) mot beslutet till förmån för Helena Ståhls (SD) yrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 210 Svar på motion från Karolina Wallström (L) om att 
begränsa fyrverkeritillstånd i Örebro kommun 
Ärendenummer: Ks 633/2023 

Ärendebeskrivning 
Karolina Wallström (L) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 25 januari 2017. 

Motionen innehåller förslag till förändring av de allmänna lokala 
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ordningsföreskrifterna som antogs av Kommunfullmäktige i december 2014 
angående fyrverkerier och andra pyrotekniska varor, som återfinns i § 9. 
Motionärens förslag är att skjuttiden begränsas, att bästa möjliga tidsspann 
utreds och att § 9 i dess helhet ses över. 

Kommunstyrelseförvaltningen som berett ärendet konstaterar att dåvarande 
Tekniska förvaltningen har gjort en översyn av de allmänna lokala 
ordningsföreskrifterna och tagit fram förslag på revidering av gällande bland 
annat fyrverkerianvändning. I förslaget har tiden då det är tillåtet att använda 
fyrverkerier utan tillstånd begränsats och § 9 har setts över i sin helhet. 
Förslaget till reviderade allmänna lokala ordningsföreskrifter antogs av 
Kommunfullmäktige den 12 december 2022, § 257. Bedömningen är därför att 
motionen ska anses tillgodosedd. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 23 maj. 

Beslutsunderlag 
Motion från Karolina Wallström (L) om att begränsa fyrverkeritillstånd i
Örebro kommun (Ks 633/2023) 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-04-03 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen är tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Karolina Wallström (L) 
och Martha Wicklund (V) mot beslutet till förmån för Karolina Wallströms (L) 
yrkande. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Ärendet bordläggs. 

§ 211 Anmälan av enkla frågor och interpellationer till 
kommande sammanträde 

Ärendebeskrivning 
Följande interpellationer har anmälts in till Kommunfullmäktiges 
sammanträde: 

Interpellation från Lea Strandberg (MP) till John Johansson (S) om 
Klimatkontrakt, Ks 1005/2023. 

Interpellation från Helena Ståhl (SD) till John Johansson (S) om varför Örebro 
kommun lämnade länsmuseets stiftelse, Ks 1006/2023. 
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Interpellation från Bo Ammer (SD) till John Johansson (S) om hur 
äldrevårdens framtid kommer att se ut, Ks 1007/2023. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Lea Strandberg (MP) till John Johansson (S) om 
Klimatkontrakt, Ks 1005/2023.
Interpellation från Helena Ståhl (SD) till John Johansson (S) om varför Örebro 
kommun lämnade länsmuseets stiftelse, Ks 1006/2023. 
Interpellation från Bo Ammer (SD) till John Johansson (S) om hur 
äldrevårdens framtid kommer att se ut, Ks 1007/2023. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Interpellationerna får ställas. 

§ 212 Anmälan av motioner 

Ärendebeskrivning 
Följande motioner har anmälts in till Kommunfullmäktiges sammanträde: 

Motion från Susanne Lindholm (KD) om att ge fler möjlighet till daglig 
verksamhet på extern eller företagsansluten plats. 

Motion från Bjarne Bäckström (SD) om att starta upp en motorgård för
ungdomar i Örebro kommun. 

Motion från Carola Sunesson (SD) om att bli bättre på att informera om 
återvandringsstödet. 

Beslutsunderlag 
Motion från Susanne Lindholm (KD) om att ge fler möjlighet till daglig 
verksamhet på extern eller företagsansluten plats, Ks 1013/2023. 
Motion från Bjarne Bäckström (SD) om att starta upp en motorgård för
ungdomar i Örebro kommun, 1014/2023. 
Motion från Carola Sunesson (SD) om att bli bättre på att informera om 
återvandringsstödet, 1015/2023. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Motionerna remitteras till Kommunstyrelsen. 
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§ 213 Vissa val m.m. 
Ärendenummer: Ks 985/2023 

Ärendebeskrivning 
Valberedningen har den 31 maj 2023 inkommit med en valhandling. 
Valhandlingen läggs som en bilaga till protokollet 

Beslutsunderlag 
Valhandling, 2023-05-31 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

- Enligt Valberedningens förslag 

45 (45) 



    
 

 
     

 
 

 
 

     
     

   
 

     
 

 
  

 
  

 
  

  
 

  
 

 
     

 
  

 
 

 
 

    
 

     
 

 
       

   
 

        
 

 
       

 
 

  
    

 

2023-05-31 Ks 985/2023 

Kommunfullmäktige 

Vissa val m.m. 

Nedanstående personer har begärt entledigande från angivna uppdrag: 

Maria Comstedt (C), Ks 918/2023 Ersättare i Kommunfullmäktige 

Kerstin Cederström (L), KS 988/2023 Ersättare i Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden 

Bo Ammer (SD), Ks 991/2023 Ersättare i Grundskolenämnden 

Margret Brini (SD), Ks 992/2023 Ledamot i Grundskolenämnden 

Alexander Berggren (S), 993/2023 Ledamot i Socialnämnden 
Från och med den 16 juni 2023 

Azita Iranipour (L), Ks 986/2023 Ledamot i Kommunalförbundet 
Nerikes Brandkår 

Linda Smedberg (S), Ks 716/2023 Suppleant i Västerporten Fastigheter i
Örebro AB 

Kommunfullmäktige föreslås besluta följande: 

1. Begärda entlediganden beviljas. 

2. Begära hos Länsstyrelsen att ny ersättare efter Maria Comstedt (C) utses till 
Kommunfullmäktige genom ny sammanräkning. 

3. Utse Levi Rönnberg (L) till ny ersättare i Gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden efter Kerstin Cederström (L). 

4. Utse Bo Ammer (SD) till ny ledamot i Grundskolenämnden efter Margret Brini 
(SD) 

5. Utse Margret Brini (SD) till ny ersättare i Grundskolenämnden efter Bo Ammer 
(SD). 

6. Utse Jan-Eric Norman (S), tidigare ersättare, till ny ledamot i Socialnämnden 
efter Alexander Berggren (S). Valet gäller från och med den 16 juni 2023. 



    
 

   
    

 
 

       
  

 
      

  
  

 
      

    
 

 
      

   
 

 
        

  
 

 
   

    
   

 
    

 
 

 
 

 
 

 
 

     
      

2023-05-31 Ks 985/2023 

7. Utse Sebastian Lemelius (S) till ny ersättare i Socialnämnden efter Jan-Eric 
Norman (S). Sebastian Lemelius (S) går in som sista esättare. Valet gäller från och 
med den 16 juni 2023. 

8. Utse Marianne Thyr (L) till ny ledamot i Kommunalförbundet Nerikes Brandkår 
efter Azita Iranipour (L). 

9. Utse Nisvet Okanovic (S) till ny suppelant i Västerporten Fastighter i Örebro AB 
efter Linda Smedberg (S). Valet avser tiden t.o.m. slutet av den ordinarie 
bolagsstämma som hålls närmast efter att val till Kommunfullmäktige hölls. 

10. Utse John Johansson (S) till ledamot i Region Örebro Innovation AB. Valet avser 
tiden t.o.m. slutet av den ordinarie bolagsstämma som hålls närmast efter att val 
till Kommunfullmäktige hölls. 

11. Utse Carola Sunesson (SD) till ledamot i Region Örebro Innovation AB. Valet 
avser tiden t.o.m. slutet av den ordinarie bolagsstämma som hålls närmast efter 
att val till Kommunfullmäktige hölls. 

12. Utse Jacob Kihlbaum (opol) till ny ledamot i Region Örebro Innovation AB. 
Valet avser tiden t.o.m. slutet av den ordinarie bolagsstämma som hålls närmast 
efter att val till Kommunfullmäktige hölls. 

13. Till handlingarna läggs inkommet protokoll, vari Länsstyrelsen den 25 maj 2023 
beslutat utse Kasper Avenbrand (KD) till ny ersättare i Kommunfullmäktige efter 
David Gelinder (KD) (Ks 969/2023). 

14. Valen under punkten 3-8 avser tiden t.o.m. 31 december år 2026. 

För valberedningen 

Daniel Granqvist 
Ordförande 

Joacim Bock 
Sekreterare 











  

      
 

            
           

           
     

 
            

         
            

       
          

             
           

            
            

 
 
 

   
 

            
         

       
            

          
      
         

         
 

 
       

 
 
             

 
  

 
 

Datum: 2023-05-31 Tilläggsyrkande 
Kommunfullmäktige 

16. Revidering av Placeringspolicy för kapitalförvaltningen 

Örebro kommun har en viktig möjlighet att påverka ageranden i vår omvärld. 
Det förpliktigar och betyder att kommunen behöver ha starka etiska riktlinjer 
för att säkerställa att investeringar inte används av porrindustrin eller andra 
kriminella och/eller skadliga industrier. 

För Vänsterpartiet är det därför helt oacceptabelt att skrivningen i förslaget till 
ny placeringspolicy inkluderar texten: ”Kommunen väljer bort bolag vars 
omsättning till mer än 5 procent kommer från produktion eller försäljning av 
tobaks- och alkoholvaror, droger, kommersiell spelverksamhet, kontroversiella 
vapen, krigsmateriel eller pornografi. Vidare medges inte placeringar i företag 
vars omsättning till mer än 5 procent kommer från utvinning och produktion av 
fossila bränslen.” Vi anser därför självklart att stycket ändras tillbaka till 
föregående skrivning där sådana placeringar tydligt INTE fick ske. Vi anser att 
det fortfarande ska vara den gällande regeln när det handlar om kommunens 
investeringar. 

Vänsterpartiet yrkar därför: 

Att ändra stycket ovan nämnt till: ”Placeringar ska inte ske i företag 
vars omsättning kommer från produktion och distribution av tobak, 
alkohol, droger, kommersiell spelverksamhet, krigsmateriel, vapen och 
pornografi. Kommunen ska sträva efter att på sikt inte placera i företag 
vars verksamhet till någon del omfattar produktion och distribution av 
tobak, alkohol, droger, kommersiell spelverksamhet, krigsmateriel, 
vapen och pornografi. Vidare medges inte placeringar i företag 
vars omsättning kommer från utvinning och produktion av fossila 
bränslen.” 

Att med ovanstående förändring bifalla beslutspunkt 1-3 

I händelse av att yrkandet faller ska detta betraktas som en reservation. 

För Vänsterpartiet 

Martha Wicklund 
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